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I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad har Naalakkersuisut af forestillinger om udvikling af fiskeri i Tasiilaq og omegn 

samt i Ittoqqortoormiit? 

2. Ved overgang til fiskeri i Tasiilaq og omegn samt Ittoqqortoormiit, hvad mener 

Naalakkersuisut om såfremt man i det nævnte områder forhøjer ESU-midler? 

3. Hvad mener Naalakkersuisut om, såfremt man i Tasiilaq og omegn samt Ittoqqortoor-

miit ved overgang til fiskeri giver ESU-midler på ekstra 5 mio. kr. pr. år i 5 år?  

4. Såfremt det sker hvad vil det koste for det offentlige økonomiske og administrativt? 

5. Hvad vil det koste for det private både økonomiske og administrativt? 

6. Hvad vil det koste for borgerne økonomisk og administrativt? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Overgangen til fiskeri i Tasiilaq og omegn samt Ittoqqortoormiit er først i startfasen, med 

overgangen betyder det at forny deres både. 

Vores ungdom som er i overgangsfasen har virkelig brug for fornyelse af deres bade, fiskeriet er i 

betydelig fremgang i Østgrønland og såfremt det skal kunne betale sig er det vigtigst at forny deres 

både. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


